
S PREDSEDSTVA OK SZDL

O družbenih dejavnostih
in bežigrajski pobudi

O delu problematike družbenih dejavno-
sti, ki je bilo na dnevnem redu zadnjega
skupščinskega zasedanja - o osnovnem šol-
stvu, je razpravljalo tudi predsedstvo OK
SZDL, še prej pa njegov svet za vzgojo in
izobraževanje. Izoblikovana so bila nasled-
nja stališča, ki jih je predsedstvo v celoti
podprlo.

Svet soglaša s pobudo o skrčenju učnih
načrtov, vendar meni, da mora k temu pri-
stopiti stroka. Strokovni svet SRS naj zato
prouči ponujene možnosti, vsekakor pa
spremeni program osnovne šole v smislu
odpravljanja številnih pomanjkljivosti kot so
npr. preobsežnost programov, aktualnost
učnih vsebin, prilagojenost programov raz-
vojni stopnji otrok, njihovim sposobnostim
in tniselnost ipd. Ob tem tudi predlaga, da
na osnovi posebne raziskave pride do spre-
membe Pravilnika o preverjanju znanja za
učence od 1. do 4. razreda (po švedskem in
osiješkem vzoru) v smislu klasičnega ocenje-
vanja na razredni stopnji.

Kar zadeva normativov zaposlenih na od-
delek svet ugotavlja, da šole le-te dosledno
spoštujejo, saj gre drugačno obnašanje
v škodo samih kolektivov!

Vse preveč pa se pri tem pozablja na
permanentno izpopolnjevanje in usposablja-
nje pedagoških delavcev. V ta namen mora-
jo vsi odgovorni nosilci od Zavoda SS za
šolstvo do samih šol oblikovati tak program
izpopolnjevanja, ki bo kvalitetno vplival na
posodabljanje osnovne šole. Ob uvajanju 4-
letnega študija učiteljev na Pedagoški aka-
demiji pa svet tudi ne vidi pretirane bojazni,
da bi med pedagoškimi delavci nastal tehno-
loški višek!

Odločno zagovarja tudi stališče, da se de-
lovanje COŠ (Dobrova in Horjul) ne samo
ohrani ampak tudi strokovno dograjuje! Na
COS bi gledali tudi kot na ustanovo, ki ima
še dodatno usposobljen kader, katerega bi
se lahko pogosteje posluževali za zahtevnej-
še naloge ali projekte!

Podaljšano bivanje za učence prvih treh
razredov ne sme izostati in to brez participa-
cije staršev. Pri učencih 4. razreda je potreb-
no imeti v vidu predvsem tiste, ki potrebuje-
jo dopolnilno pomoč pri učenju. Podaljšano
bivanje na predmetni stopnji pa naj bi starši
sofinancirali.

Glede upravičenosti obstoja posameznih
podružničnih šol svet meni, da je potrebno

odločitev prepustiti samim krajevnim skup-
nostim in staršem, ki so tudi po zakonu
odgovorni za njihov obstoj in delovanje.

Svet se zavzema za izdelavo Ijubljanskega
elaborata o družbenoekonomski upraviče-
nosti ustanovitve poslovnega združevanja
osnovnih šol. Pri tem pa opozarja, da v naši
občini že deluje Skupnost osnovnih šol (edi-
na v Ljubljani), ki je nastala na osnovi Po-
trebe po medsebojnem sodelovanju in reše-
vanju skupnih vprašanj, ki zadevajo pred-
vsem stroko. Obstaja bojazen, da bi s tem
nastala še ena organizacijska oblika, ki bi
zajedala v sredstva namenjena vzgoji in izo-
braževanju in ki bi posamezne službe odtuji-
la šolam.

Nujno je potrebno nekaj ukreniti v smislu
razbremenjevanja cen šolske prehrane, saj
z vsakim višanjem cene pada število abonen-
tov. Da pa bi iskali možnost financiranja
OD kuhinjskega osebja v svobodni menjavi
dela pa svet ne vidi smisla, saj se to že pred
mnogimi leti ni obneslo, kaj šele danes!

Podprta pa so bila tudi stališča sindikalne-
ga predsedstva, ki je gradivo ocenilo kot
strokovni izziv za nadaljnje delo pri razreše-
vanju problematike teh dejavnosti in kate-
rim moramo v sedanjih zaostrenih razmerah
omogočiti pogoje za nemoteno delovanje.
Z namenom, da se gradivo obravnava v oko-
ljih, ki ga neposredno zadeva, bo organizira-
na razprava v okviru odbora sindikata dejav-
nosti vzgoje, izobraževanja in znanosti. Pri
tem je bilo opozorjeno, da iz večine spreje-
tih stališč osnovnih sindikalnih organizacij
osnovnih šol izhaja, da le-te odklanjajo usta-
novitev združevanja osnovnih šol. Odločitev
o tem pa je možno sprejeti le na podlagi
elaborata o ekonomski upravičenosti.

O ukinitvi medobčinskih svetov
SZDL

Predsedstvo je razpravljalo tudi o pobudi
bežigrajske SZDL, ki predlaga ukinitev
medobčinskih svetov SZDL in skupnosti
ljubljanskih občin ter se izrekli, da se pobu-
do razširi na vse medobčinske družbenopoli-
tične organizacije, medobčinsko gospodar-
sko zbornico in medobčinske ZS. Dana pa je
bila tudi pobuda da občina Ljubljana Vič-
Rudnik izstopi iz skupnosti jugoslovanskih
mest ter da jo tozadevno zastopa mesto
Ljubljana.


